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USKORO CRVENI ALARM U BOLNICAMA ZBOG NEDOSTATKA SPREMAČICA 
 
U najvećoj hrvatskoj bolnici – Nacionalnoj sveučilišnoj bolnici –KBC-u Zagreb prijeti crveni 
alarm zbog nedostatka spremačica. 
 
Pilot projekt koji je započeo 2007. godine pod utjecajem politike prijašnjih Vlada i ministara, 
pokazao se neuspješan i ovu ustanovu doveo je do ruba ponora. Te godine započelo je 
izdvajanje nezdravstvenih djelatnosti tzv. „outsourcinga“. Prvo je u cijelosti izdvojena 
praonica rublja sa svim radnicima i strojevima koje je tada preuzeo novi vlasnik i preselio na 
novu lokaciju. Ubrzo nakon toga, na lokaciju Rebro dolazi tzv. „servis čišćenja“. Izmijenilo ih 
se nekoliko unazad svih ovih godina, no zarada koju su tom uslugom trebali ostvariti, 
očigledno je bila nedostatna, jer je dio njih propao ili se prestrukturirao. Oni koji su preostali 
i preživjeli konkurenciju, preuzimaju monopol na tržištu i podižu cijenu svojih usluga. 
Zdravstvo to ne može pratiti, pa tako ni KBC Zagreb. 
 
Međutim, od tada o higijeni bolnice nepotrebno je trošiti riječi. Iz godine u godinu, iz dana u 
dana ona je sve lošija i lošija. I sami pacijenti to uočavaju i pitaju se zašto je to tako?  
 
KBC Zagreb redovito raspisuje javne natječaje za zapošljavanje spremačica na 
neodređeno/određeno, ali na njih se nitko ne javlja ili tek svega par kandidata. Razlog, male 
plaće u zdravstvu.  
 
Nekada je rad kod privatnog pružatelja usluga čišćenja bio „bauk“, jer su imali uistinu mala 
primanja, no to se popravilo, plaće su im narasle i sada su daleko veće od plaće koju imaju 
spremačice u sustavu zdravstva. Zbog dobro plaćenog sezonskog rada trpe zdravstvene 
ustanove Dalmacije, Primorja, Istre i Kvarnera. O otocima da i ne govorimo. 
 
Kako onda spremačica koja radi u zdravstvenom sustavu i u jednoj ovako velikoj bolnici kao 
što je KBC Zagreb sa svojih 55 godina života što je prosjek radnica u ovoj ustanovi, može 
svojoj susjedi ili poznanici preporučiti da se javi na natječaj, kada je njoj samoj plaća ispod 
prosjeka minimalne bruto plaće u RH. Apsurd do apsurda. Pa bolje joj je da sjedi doma i vrti 
prstima. 
 
I tko je tu lud? Možda nitko, ako se terapija prepiše odmah. Lijek postoji, ako se zajedno svi 
odgovorni i iz Vlade i iz nadležnih ministarstava (zdravstva, uprave, financija) pozabave 
plaćama zaposlenika u javnim službama, a posebno plaćama zaposlenika u zdravstvu.  
 
Sindikati su već tada ukazivali na štetne posljedice uvođenja „outsourcinga“.  
Javna je tajna da su se time željele postići uštede u zdravstvu, pa tako i u ovoj ustanovi, ali 
nažalost nisu i očito neće. Pod hitno treba spasiti ono što se spasiti može i dok još uvijek nije 
prekasno. Zaposliti minimalno 120-150 spremačica u KBC-u Zagreb; podići linearno plaće i 
koeficijente složenosti poslova minimalno za 12% svim zdravstvenim i nezdravstvenim 



radnicima i tako bar ublažiti dodatan problem s kojim se susrećemo, a to je odljev liječnika, 
medicinskih sestara-tehničara, te ostalih profila radnika u EU; valorizirati kroz koeficijente 
status magistrama sestrinstva, magistrima medicinsko-laboratorijske dijagnostike, 
magistrima fizioterapije i drugim visokoobrazovanim stručnjacima koje zakoni i uredbe još 
uvijek nisu pozicionirali. 
 
Zdravstvu i KBC Zagreb potrebna je hitna pomoć, sad, a ne sutra, jer uskoro će biti prisiljeni 
smanjiti kapacitete odjela i bolesničkih kreveta, jer neće imati tko raditi i čistiti. 
 
Zbog šutnje administracije i indolencije nadležnih trpjet će krajnji korisnik zdravstvenih 
usluga, naš pacijent, a to smo i mi sami možda u ovom trenutku. 
 
 


